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Kommunala rådet för äldrefrågor 
 
Tid och plats  tisdagen den 10 december 2024 kl. 13.00-15.00, Stadshuset, 

Mogden 

Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande, kommunalråd 

  Anna Wallin, (S), biträdande oppositionsråd 
  Annika Svensson, verksamhetschef hemtjänst och hemsjukvård 
  Anna-Karin Asp, verksamhetschef vård- och omsorgsboende 
  Ida Wickström, socialt ansvarig samordnare 
  Håkan Steinstö, gatuingenjör 
  Jonas Ronnby, gatuingenjör   
  Maria Andersson, stabschef välfärd  
  Johan Nihlén, sekreterare 
 
  Organisationernas representanter 

Anders Dahlén, SPF Seniorerna Bogesund 
  Nils Nilsson, SPF Seniorerna Norra Kind  
  Majken Engvall, Åsundens PRO 
  Lena Nilsson, SPF Seniorerna Hökerum 
  Inger Persson, PRO Ulricehamn 
  Christina Forshem, ersättare PRO Ulricehamn 
 
 
 
Justerare  Nils Nilsson, SPF Seniorerna Norra Kind 
 

 
 

 Underskrifter  

   Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Sebastian Gustavsson (M), ordförande 

 

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Nils Nilsson, SPF Seniorerna Norra Kind 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

2. Upprop 
Genomförs. 

 

3. Val av justerare 
Nils Nilsson, SPF Seniorerna Norra Kind, utses till justerare tillsammans med 
ordförande. 
 
 

4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns.  

 

5. Tema – Omställning av socialtjänstlagen 
Ida Wickström, socialt ansvarig samordnare och Simon Hägglund, verksamhetschef 
verksamhet funktionsnedsättning, informerar om nya socialtjänstlagen som förväntas 
träda i kraft i juli 2025. Bakgrunden till att vi får en ny lag, är att samhället ser 
annorlunda ut idag jämfört med hur det var när nuvarande socialtjänstlag infördes 1982. 
Demografiska skillnader och samhällsproblem såsom välfärdsbrottslighet, kräver andra 
förutsättningar för att socialtjänsten ska kunna utföra sitt uppdrag. Syftet med den nya 
lagen är att socialtjänsten ska bli mer förebyggande, jämställd och tillgänglig än idag. 
Den nya lagen öppnar upp för att kommuner ska kunna ha insatser som går att få utan 
behovsprövning. Den nya socialtjänstlagen ska också bli mer jämställd, då män och 
kvinnor idag inte får samma frågor i samband med utredning. Större kunskapskrav ska 
ställas, så att vi vet att arbetet som bedrivs inom socialtjänsten verkligen ger effekt. 
Samtliga kommuner har fått medel för att kunna jobba med planering av införandet av 
den nya lagen och ett omställningsstöd kommer att ges under många år. I samband med 
avslutande dialog framkommer följande medskick från kommunala rådet:   
 

• Arbeta mer med volontärer på ett tydligare sätt utanför centralorten. Det finns 
personer som vill hjälpa till, men ingen efterfrågan. 

• Mer tid för aktiverande insatser på våra vård- och omsorgsboenden. 
• Satsa på pensionärsföreningar och se över bidragen. 
• Hur får man människor att engagera sig? Nyblivna pensionärer är inte 

intresserade av att engagera sig i pensionärsförening.  
• Många upplever socialtjänsten som något negativt idag. Vi behöver förändra 

attityder. 
• Fler avlastningstimmar skulle underlätta för många äldre 
• Trygghetsboende önskas i kransorterna.  
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6.  Frågor från organisationerna 
a) Vilka budgetsatsningar planeras inför 2025? Vad är målen i budgeten 

för 2025? 
Frågan flyttas till nästa möte med det kommunala rådet för äldrefrågor. 
 

b) Dialog om nyckeltal 
Frågan flyttas till nästa möte med det kommunala rådet för äldrefrågor. 
 

c) Vad gör kommunen för kontroller av bakgrund och kunskap om arbetet 
i samband med rekrytering?  
Idag är det inget lagkrav på kontroller för personal inom äldreomsorg, men en 
statlig utredning föreslår att bakgrundskontroller ska breddas, så detta kan 
komma att ändras. I samband med anställningsintervjuer ställs vanligtvis frågan: 
Vad hittar vi om vi gör en bakgrundskontroll på dig? Alla rekryteringar går via 
bemanningsenheten, vars medarbetare är skickliga på att läsa av personen som 
intervjuas. För att skydda boendes tillhörigheter, har säkerhetsskåp införts på 
alla vård- och omsorgsboenden. Förutom anhöriga och den enskilde, är det bara 
enhetschefen som känner till koden till säkerhetsskåpet. 

 
d) Vad gör kommunen för att motverka ålderism? 

Inom sektor välfärd pågår ett stort arbete kring värderingar och bemötande hos 
personal. En fråga som personal bör ställa sig är varför man vill jobba inom 
äldreomsorgen. 
 

e) Planerar kommunen satsningar på trygghetsboende/seniorboende? 
Frågan flyttas till nästa möte med det kommunala rådet för äldrefrågor. 
 

f) Finns det volontärer inom verksamheten Fixartjänst? 
Fixartjänst är en daglig verksamhet inom verksamhet funktionsnedsättning, som 
består av en handledare och en brukare. Det är alltså inte aktuellt med volontärer 
inom denna verksamhet.  
 

g) KRÄF ser behov av delade gång- och cykelbanor 
Eftersom det inte är ett alternativ att bygga om befintliga gång- och cykelbanor, 
får synpunkten tas med till kommande byggnationer.  
 

h) Gågatans beläggning gör att det är svårt att ta sig fram med rullstol och 
rollator 
Håkan Steinstö berättar att det har varit ett problem att UEAB sopat bort fogen i 
samband med städning av gatan. Nu har man dock lagt dit ny fog. Den nya fogen 
kommer att packas med tiden och behöver fyllas på. Asfalt på storgatan är inte ett 
alternativ med hänsyn till detaljplanen.  
 

i) Hur går det med Gällstadgården? 
Arbetet med skyddsvall har påbörjats. Kommunens beslut har vunnit laga kraft 
och byggnationen förväntas kunna påbörjas våren 2025. Kvartal 2 2027 förväntas 
Gällstadgården stå klar.  
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7. Information från kommunalråden 
Inget att lyfta. 
 
 

8. Information från förvaltningen 
Håkan Steinstö informerar om det kommande arbetet med etapp 3 av storgatan som 
startar i januari. Inledningsvis kommer man att byta ut befintliga VA-ledningar och 
därefter, i april/maj, påbörjas beläggningsarbeten. Södra delen av storgatan kommer att 
bli en gångfartsgata, där man som bilist kommer att behöva anpassa hastigheten. 
Nuvarande parkeringsplatser utmed södra delen av storgatan kommer att tas bort, men 
det kommer att finnas möjlighet att stanna bilen för kortare ärenden, vid så kallade 
angöringsplatser. I mitten av gatan blir det ett tillgänglighetsstråk och även södra delen 
av storgatan kommer att prydas av trädplanteringar och soffor, liknande etapp 1 och 2. 
På torget planerar man en trädgrupp med bänkar, där trädens kronor kommer att ge 
skugga under varma dagar. Växtbäddar är tänkt att bromsa vatten uppifrån vid skyfall 
samt filtrera bort föroreningar. Ett önskemål från rådet är att det ska finnas skyltar där 
det framgår vad de olika träden heter. Restaurangerna kring torget får enhetliga 
uteserveringar och diagonalstråket kommer att få en ny beläggning. I övrigt måste alla 
kullerstensytor vara kvar. Vidare berättar Håkan att stora torget kommer att få en 
belysningsstolpe som liknar den gamla kandelaberstolpen som under förra seklet stod 
placerad vid Rådhuset. 
 

9. Övriga frågor 
• Mötesdatum under 2025 blir följande:  

11 mars  
20 maj  
9 september 
11 november 

 
• Kommunfullmäktige beslutar om program för ökad delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning på torsdagen den 12 december.  
 

• Rådet efterfrågar återkoppling från fritidskontoret gällande huruvida 
studiecirklar räknas som aktivitet? Svar från fritidskontoret är att en studiecirkel 
inte räknas som en sådan aktivitet som berättigar till föreningsbidrag.  

 

 
 

Bilaga 
Presentation – Ny socialtjänstlag för en förebyggande socialtjänst 
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